
Nový podpredseda PSK je rodákom 
z Popradu a v tomto meste ukončil 
aj  štúdium na gymnáziu,  po kto-
rom absolvoval  Stavebnú fakultu 
Vysokej školy technickej  v Koši -
ciach.  Oblast i  investičnej  výstavby 
sa venoval do volieb v roku 1998, 
po nich zasadol do kresla pred-
nostu Okresného úradu v Poprade. 
Od roku 2003 bol prednostom ta -
mojšieho Obvodného úradu. Ing. 
Milan Baran je zároveň členom 
Koordinačného výboru pre obnovu 
a rozvoj Vysokých Tatier a už tre -
t ie volebné obdobie aj  poslancom 
Mestského Zastupiteľstva v Popra-
de (pr vé dve obdobia aj  členom 
Mestskej  rady).

Poslanci nedávno rozhodli  o zme-
ne organizačného poriadku a novej 
organizačnej štruktúre Úradu PSK. 
Ako hodnotí  tento proces nový 
podpredseda?
-  Názor nášho poslaneckého klubu, 
ktorý je v lastne „autorom“ týchto 
zmien, rešpektujem v plnom rozsa-
hu, rovnako aj  prístup samotných 
poslancov pri  hlasovaní.  Preto sa 
novej  organizačnej  štruktúre úradu 
prispôsobím bez akýchkoľvek vý -
hrad.
Poslanecké plénum zároveň od-
súhlasi lo aj  kompetencie nového 
podpredsedu vo vzťahu k voleným 
i  výkonným zložkám PSK. Ako sa 
pozerá na vymedzené právomoci 
i  povinnosti  (v zmysle Zákona NR 
SR č.  302/2001 Z . z.  o samospráve 
vyšších územných celkov) samotný 
Milan Baran?

Piate zasadnutie poslancov Zastupiteľstva Prešovského samosprávneho kraja (Z PSK) 
zvolilo do funkcie podpredsedu PSK na volebné obdobie 2006 až 2009 Ing. Milana Ba-
rana (KDH-SDKÚ-DS). Za podpredsedu krajského parlamentu z volebného obvodu 
Poprad hlasovalo v utorok, 4. apríla o 15. hodine všetkých 53 prítomných poslancov.

-  Pre mňa je najdôležitejš í  hneď prvý 
bod kompetenci í  o podieľaní sa na 
rozpracovaní koncepčných otázok 
súvisiacich so schválenými rozvojo-
vými zámermi kraja.  Je to špor tovo 
povedané moja „parketa“, pretože 
dôkladne pripravenú stratégiu čin -
nosti  smerovanej  na rozvoj  územia 
považujem za jednu z najdôležitej -
š ích priorít  krajskej  samosprávy. 
Z nej  sa potom môžu odvodzovať 
úspešné vzťahy a kroky, s  vopred 
naplánovanými cieľmi.  Takto som 
zvyknutý pracovať už z čias môjho 
pôsobenia v oblast i  invest íci í .
Nástup do funkcie podpredsedu 
PSK pre Milana Barana znamená, 
že jeho pôsobisko sa presunie z Po-
pradu do Prešova,  pričom rodina si 
ho počas najbl ižších štyroch rokov 
užije podstatne menej ako dote-
raz.  Boli  sme preto zvedaví ,  ako na 
novú situáciu reagovali  jeho naj -
bl ižší .  Veď si  budú musieť zvyknúť 
aj  na to,  že hlava rodiny bude ces -
tovať na „týždňovky“ a doma bude 
iba počas víkendov a dovoleniek. 
Výsledok?
-  Zvol i l  som strategický postup aj 
v  tomto prípade. Na samom začiat -
ku bol i  „bi laterálne rozhovory“ 
s manželkou, až po ich kladnom zá-
vere som oznámil  členom nášho klu-
bu, že ich rozhodnutie na moju kan-
didatúru prij ímam. Budem zrejme 
chýbať synovi  Michalovi,  ktorý je 
druhák na gymnáziu, ale na druhej 
strane to možno priaznivo ovplyvní 
vývoj  mojej  štvr táčky Lindy, ktorá sa 
na môj vkus učí  až prí l iš  poctivo...
Milan Baran of iciálne zasadol do 
kresla podpredsedu PSK 15. mája. 
Na svojom predchádzajúcom pra-
covisku dovtedy dokončil  rozpra-
cované projekty a úlohy (napríklad 
koncepciu rozvoja štyroch spiš -
ských podtatranských okresov). 

KTO JE MILAN BARAN? 

Ing. Milan BARAN sa narodil 12. marca 
1957 v Poprade. Po ukončení Stavebnej 
fakulty na Vysokej škole technickej v Ko-
šiciach začal pracovať v oblasti stavebné-
ho inžinieringu. Zo Stavoinvesty Poprad 
odišiel pracovať do spoločnosti STING. 
V roku 1998 nastúpil do štátnej správy. 
Najprv ako prednosta Okresného, ne-
skôr Obvodného úradu v Poprade. V roku 
2005 bol zvolený za poslanca Zastupiteľ-
stva PSK. Na návrh predsedu PSK ho 
poslanci 4. apríla zvolili do funkcie pod-
predsedu PSK. 
Milan Baran je už tretie volebné obdobie 
poslancom Mestského zastupiteľstva v Po-
prade. Od roku 2004 vykonáva funkciu 
prezidenta futbalového klubu v Poprade. 
Milan Baran je ženatý, má dve deti. 
Je členom SDKÚ od jej vzniku.   



„Už v roku 2005 som povedal, že opra-
vy ciest 2. a 3. triedy budeme musieť 
financovať z viacerých zdrojov – z vlast-
ných financií, cez EIB a z fondov Eu-
rópskej únie. Som rád, že sa nám tento 
zámer darí napĺňať,“ konštatuje pred-
seda PSK Peter Chudík. 
Už v roku 2005 PSK opravil vyše 209 
kilometrov ciest v kraji v hodnote 500 
mil. Sk. Podarilo sa to vďaka projek-
tu verejno-súkromného partnerstva 
(PPP). Koncom júna by mal Prešovský 
samosprávny kraj podpísať rámcovú 
úverovú zmluvu s Európskou investič-
nou bankou na objem jednej miliardy 
korún. Až 785 miliónov korún z tejto 
sumy je určených na opravu ciest 2. 
a 3. triedy, ďalších 100 miliónov ko-
rún na obnovu strojného vybavenia. 
Správa a údržba ciest PSK, ktorá ko-
munikácie 2. a 3. triedy spravuje, však 
hľadá ďalšie možnosti opravy ciest. Do 
konca júna by v kraji malo byť oprave-
ných prvých šesť úsekov ciest, ktoré 
sú f inancované z európskych fondov. 
Ako zdôrazňuje Ing. Vladimír Kozák, 
„ide o prvé projekty v rámci celého Slo-

venska, v rámci ktorých získala samo-
správa financie z EÚ na modernizáciu 
cestnej siete vo svojej pôsobnosti.“ 

Prvý projekt – oprava ciest v Ubľan-
skej doline je f inancovaný ešte z fon-
du Phare, Iniciatíva pre vonkajšiu 
hranicu. Projekt bol schválený vďa-
ka ochote ukrajinského partnera  - 
Cestná služba Zakarpatskej oblasti 
- podpísať spoluprácu na modernizá-
ciu ciest v našom regióne. Opravené 
budú povrchy vozoviek Ubľa–Brezo-
vec a Dúbrava–Strihovce. Rozpočtový 
náklad dosahuje 13 miliónov korún, 
spolufinancovanie PSK predstavuje 
5 percent. 

V rámci programu inciatívy spoločen-
stva Interreg III A získal PSK na mo-
dernizáciu komunikácií takmer 53 mi-
liónov korún. „V rámci tohto programu 
sme podali spolu 10 projektov, z kto-
rých päť bolo schválených. Dosiahli 
sme teda 50%-tnú úspešnosť,“ hodnotí 
riaditeľ Správy a údržby ciest PSK, V. 
Kozák. Modernizovať sa začali cesty 

Prešovský samosprávny kraj sa snaží zdroje na opravu ciest 2. a 3. 
triedy získavať z viacerých zdrojov. Kraj prevzal cesty 2. a 3. triedy 
k 1. januáru 2004, pričom až 48 percent bolo v nevyhovujúcom, alebo 
havarijnom stave. Ich oprava si vyžaduje viac ako 3,5 miliardy korún. 

Prešovský samosprávny kraj kon-
com mája nainštaloval internetové 
terminály (infokiosky) v 11 mes-
tách a obciach v kraji. Spolu 24 
infokioskov je umiestnených na 
verejne prístupných miestach a sú 
k dispozícii pre širokú verejnosť. 
Môžu ich využívať obyvatelia 
Prešova, Bardejova, Humenného, 
Sniny, Spišského Podhradia, Ha-
nušoviec nad Topľou, Kežmarku, 
Sabinova, Štrby, Kapušan a Len-
daku. 

Princípom infokioskov je bezplat-
ný prístup k internetu. Občania 
však nemôžu navštíviť akúkoľvek 
stránku, ale len tie, ktoré sú po-
volené. V súčasnosti je vytipova-
ných približne 30 internetových 
stránok, napríklad stránka prísluš-
ného mesta či obce, PSK, obchod-
ného registra, vlády, prezidenta, 
telefónne zoznamy, cestovné po-
riadky, mapy či portály špecializu-
júce sa na ponuku práce. Ako však 
zdôrazňuje administrátor projektu 
Ing. Peter Lupták z Agentúry re-
gionálneho rozvoja PSK, „ponu-
ku stránok je možné rozšíriť. Po 
dohode a súhlase zainteresovaných 
partnerov ju môže do ponuky pridať 
firma, ktorá sa stará o funkčnosť 
terminálov.“ 

Inštalovanie internetových info-
kioskov bolo hradené z peňazí 
z európskych fondov. V rámci 
programu lokálna infraštruktúra 
získal Prešovský samosprávny kraj 
na tento projekt viac ako štyri 
milióny korún, čo tvorí tri štvrtiny 
celkových nákladov. Zo štátneho 
rozpočtu bolo hradených 1,1 mil. 
Sk a spolufinancovanie PSK tvo-
rilo len 5 percent, čo predstavuje 
270 tisíc  korún. 

Súbežne beží projekt „PSK- in-
teligentný región“, v ktorom ide 
o tvorbu, aktualizáciu a sprístupne-
nie verejných informácií  prostred-
níctvom internetového portálu 
občanom. V súčasnej dobe začína 
zber údajov od partnerov projektu.

Nepriaznivé počasie a ním vyvolané lokálne záplavy najmä na východnom Slovensku spô-
sobili počas prvého júnového víkendu problémy hlavne na cestách 2. a 3. triedy. Ško-
dy podľa predbežných odhadov Správy a údržby ciest PSK dosiahli 187 miliónov korún. 
V nedeľu 4.6. bola najkritickejšia situácia v v Ruskej Novej Vsi (okres Prešov), kde povolil 
most z roku 1937 a úsek bol neprejazdný. O dva dni sa podarilo obnoviť premávku do obce 
vďaka pontónovému mostu, ktorý postavili vojaci zo ženijného útvaru v Michalovciach. 



KOMISIA DOPRAVY
Ing. Ján Soliar, Kežmarok 
(KDH-SDKÚ-DS)
Naše priority majú dve roviny. Do pr-
vej kategórie operatívnej činnosti patrí 
náš kontakt s autobusovými preprav-
nými spoločnosťami, najmä vo vzťahu 
k rozdeľovaniu dotácií na výkony vo ve-
rejnom záujme, pri riešení zásad tvor-
by cestovných poriadkov a nakoniec aj 
pri vydávaní licencií a ďalších nutných 
úkonov. Tu by som zaradil aj našu prá-
cu v oblasti zveľaďovania cestnej siete 
na našom území, keďže zo všetkých 

slovenských krajov máme najviac ciest II. a III. triedy. V oblasti 
stratégie a rozvoja musíme klásť dôraz nielen na modernizáciu 
cestnej siete, ktorá je podmienkou prílevu kapitálu, ale aj na výhľa-
dové smerovanie dopravy ako celku, vrátane leteckej dopravy a jej 
koordinácie medzi letiskami Poprad-Tatry a Košice.

KOMISIA KULTÚRY A NÁRODNOSTNÝCH 
MENŠÍN
Jana Vaľová, Humenné 
(SMER-SNS-HZD)
Mojimi prioritami bude počas tohto vo-
lebného obdobia postupné zlepšovanie 
všestranných podmienok v kultúrnych 
zariadeniach, ktoré sú v zriaďovateľskej 
pôsobnosti krajskej samosprávy. Keďže 
sme si vedomí ich obrovského významu 
najmä v oblasti rozvoja cestovného ru-
chu a turistiky, nie náhodou budú pod-
statné prostriedky z úveru poskytnuté-
ho EIB smerovať napríklad do obnovy 

hradov Stará Ľubovňa a Kežmarok, no aj kaštieľa v Humennom, 
slúžiaceho ako dôležité múzeum. Ale aj do ďalších kultúrnych usta-
novizní, ako Múzeum ľudovej architektúry v Bardejove, do knižníc 
či Hvezdárne Roztoky. Popritom musíme dbať aj na trvalý rozvoj 
kultúry národnostných menšín, sú to predsa naši občania.

P O S L A N C I  K R A J S K É H O  PA R L A M E N T U  SA  O K R E M  S VO J I C H  B E Ž N Ý C H  P OV I N N O S T Í  Z Ú Č A S T-
Ň U J Ú  NA  P R Á C I  O D BO R N Ý C H  KO M I S I Í ,  K T O R É  R I E Š I A  O P E R AT Í V N E  I  KO N C E P Č N É  P RO B -
L É M Y  ROZ VO JA  A  F U N G OVA N I A  K R A J S K E J  SA M O S P R Á V Y  A KO  C E L K U.  D N E S  P R E D S TAV U -
J E M E  I C H  P R E D S E D OV  A  P R I O R I T Y,  K T O R É  S I  U R Č I L I  NA  VO L E B N É  O B D O B I E  2 0 0 5 - 2 0 0 9 .

Komisia dopravy

predseda  Ing. Ján Soliar                        

podpredseda  Ing. Jaroslav Prokopovič

člen – poslanec  Ing. Bartolomej Leško
   Stanislav Kubaský
    Ján Jakubčin
   Ing. Peter Sokol

člen – neposlanec  Ing. Ján Dzurjuv
   PhDr. Jozef Križalkovič
   Ing. Miroslav Biroš
   Ing. Ľuboš Martinák
                                Ing. Michal Kurťák 

Komisia kultúry a národnostných menšín  

predseda  Jana Vaľová  

podpredseda  Mgr. Mária Čížiková 

člen – poslanec  Mgr. Jozef Bača
   PaedDr. Jaroslav Suchý
   Ing. Milan Cocuľa

člen – neposlanec  Mgr. Anna Holtmanová
   Ing. František Grohola
   PaedDr. Ján Sivuľka
   Ing. Miloslav Mihok

Kurov – štátna hranica, Zborov – štát-
na hranica, cesty vo Vápeníku, Rozto-
koch a Ulič-Uličské Krivé-Zboj. Nejde 
len o živičné práce, ktoré zlepšia po-
vrch vozoviek. V rámci projektu budú 
opravené aj cestné priekopy, rozšírené 
a doplnené krajnice, opravia sa autobu-
sové zastávky, zlepší sa dopravné zna-
čenie. Opravy, ktoré budú ukončené 
už v júni, majú zlepšiť podmienky pre 

rozvoj podnikania a cestovného ruchu 
v prihraničných oblastiach. Zlepšiť sa 
má prístup do národného parku Polo-
niny, aj do rekreačnej oblasti Sninské 
rybníky. 

Všetky projekty budú ukončené v júni. 
„Opravy realizujú na základe výberových 
konaní firmy, ktoré sme si „otestovali“ 
počas realizácie PPP projektu v minu-

lom roku,“ konštatuje V. Kozák. 

Správa a údržba ciest PSK získala fi-
nancie aj z Programu susedstva HU-SK-
-UA. Dopravná štúdia rozvoja a prepo-
jenia Uličskej a Ubľanskej doliny má 
rozpočtový náklad 2 milióny korún. 
Cieľom projektu je nanovo sprístupniť 
hraničný priechod s Ukrajinou, Ulič-
-Zábriť.



Slávnosť  otvor i l  predseda 
Kra j ského špor tového cen -
t ra  V lad imír  Varga .  Zdôraz -
n i l ,  že  rob i ť  špor t  na  vrcho -
lovej  úrovni  j e  veľmi  ťažké 
a  náročné .  Preto  poďakova l 
t rénerom,  funkc ionárom, 

sponzorom,  rod inným pr í -
s lušn íkom za  to ,  že  špor-
tovcom vytvára jú  pot rebné 
zázemie .  Podč iarko l  t i ež 
nevyhnutnosť  zapá jať  do 

špor tovania  čo  na jv iac  mlá -
deže ,  l ebo  špor t  j e  fenomén, 
k tor ý  for muje  osobnost i . 
T iež  poznamenal ,  že  Kra j -
ské  špor tové  cent r um chce 
pokračovať  v  spo luprác i  s 
Prešovským samosprávnym 

kra jom na  eš te  š i r še j  báze 
pr i  rozv í jan í  ak t iv í t  v  ob las -
t i  t e lesnej  k u l túr y  a  špor tu 
pre  všetkých .
„Slávnosť  hodnot ím poz i t í v -

ne .  Na jv iac  k  tomu pr i spe l i 
špor tovc i  a  tá  skutočnosť, 
že  v  spo luprác i  s  k lubmi 
a  manažérmi  sme  naš l i 
t e rmín,  keď na  toto  de f i -
l é  mohl i  p r í sť,“  zvýraz -
n i l  V lad imír  Varga .  „To 
j e  na  t e j to  akc i i  cenné  a 
zauj ímavé ,  že  laureá t i  na 
ňu  pr i š l i .  Pozva l i  sme  a j 
s t r i eborného  meda i l i s tu  zo 
z imných  o lympi j ských  h ie r 
v  Tur íne  Rados lava  Ž ideka 
a  to  da lo  t e j to  s lávnost i 
e š te  väčš í  cveng.  Pekné 
bo l i  a j  reakc ie  špor tovcov 
i  ocenených  jub i lan tov. 
Veľmi  mi lá  bo la  úpr im -
nosť  s i lovej  t rojbojárky 
Evy  Sv jantekovej ,  k torá 
vyhra la  č i t a teľskú  anketu . 
Poduja t i e ,  k toré  sa  už  s tá -
va  t rad ičným,  umocn i l i  vy -
s túpen ia  umelcov  z  Divad la 
Jonáša  Záborského.  Keďže 
moderá tor  Marce l  Merč iak 
bo l  na  o l ympiáde  v  Tur íne , 
chod í  na  Svetové  poháre , 
špor tovc i  s  n ím dobre  ko -
munikova l i .  Na  budúc i  rok 
chceme,  aby  tú to  s lávnosť 
v ide lo  v iac  mládeže .  Bude 
to  pre  ňu  urč i t e  impu lz ,  aby 
zača la  špor tovať  a  v iac  pô -
sob iť  v  špor te .“

Najúspešnej š ím špor tovcom 
Prešovského samospráv -
neho kra ja  v  rok u  2005 sa 
s t a l  bežec  na  lyž iach  ŠKP 
Št rbské  P leso ,  t rojnásobný 
účas tn ík  z imných o lympij -
ských  h ier  (1998 až  2006) 
Mar t in  Ba jč ičák .  Lyž iar 
roka  2005 podč iarko l ,  že  sa 
vždy  snaž í  podávať
maximálne  výkony.  Neču -
do ,  že  pa t r í  do  abso lú tnej 
svetovej  šp ičky  -  v  minu lom 
rok u  zv í ťaz i l  na  pretekoch 
Svetového pohára  a  bo l 
š tv r tý  na  svetovom šam-
p ionáte .  Na  tohtoročnej 
z imnej  o lympiáde  v  Tur í -

Na doskách, ktoré znamenajú svet, sa 23. marca uskutočni-
lo oceňovanie najúspešnejších športovcov a športových družstiev 
dospelých a mládeže Prešovského samosprávneho kraja v roku 
2005. Príťažlivú slávnosť v historickej budove Divadla Joná-
ša Záborského pripravili Prešovský samosprávny kraj a Kraj-
ské športové centrum v Prešove. Záštitu nad podujatím mali 
ich predsedovia - MUDr. Peter Chudík a Vladimír Varga.

NAJÚSPEŠNEJŠÍ ŠPORTOVEC PREŠOVSKÉHO 
SAMOSPRÁVNEHO KRAJA V ROKU 2005

Martin Bajčičák, bežec na lyžiach ŠKP Štrbské Pleso

LAUREÁTI BEZ URČENIA PORADIA
Ivan Bátory, bežec na lyžiach ŠKP Štrbské Pleso

Katarína Fabianová, fitneska klubu modernej gym. Tatran Prešov
Michal Hlinka, športový kulturista KŠKm Stará Ľubovňa

Ľubomír Mick, Walter Marx ml., sánkari ŠKP Štrbské Pleso
Štefan Pčola, cyklotrialista 3 AL Cyklotrialový klub Poprad
Eva Svjanteková, silová trojbojárka KSTaK Matej Bardejov

Radovan Škvarek, volejbalista VK Prešovská univerzita Prešov
Marek Tomčišák, nohejbalista Laborec NO Prešov

Peter Tumidalský, hádzanár Tatrana Prešov

DRUŽSTVÁ DOSPELÝCH
1. Hádzanári Tatrana Prešov

2. Volejbalisti VK Prešovská univerzita Prešov
3. Basketbalisti BK Chemosvit Svit

DRUŽSTVÁ MLÁDEŽE
1. Volejbalisti - juniori VK Prešovská univerzita Prešov

2. Cyklisti - juniori Lokomotívy SWAM Prešov
3. Džudistky MŠK Sokol Vranov

ZVLÁŠTNA CENA
Radoslav Židek, snoubordista ŠKP Štrbské Pleso - na ZOH 2006 v

Turíne získal striebornú medailu

CENA PRE PARALYMPIONIKA
Július Hutka, Baškovce, atlét

OCENENÍ JUBILANTI
Štefan Tomašík (nar. 1931), dlhoročný telovýchovný funkcionár

Ladislav Pavlovič (nar. 1926), prešovská futbalová legenda



Na doskách, ktoré znamenajú svet, sa 23. marca uskutočni-
lo oceňovanie najúspešnejších športovcov a športových družstiev 
dospelých a mládeže Prešovského samosprávneho kraja v roku 
2005. Príťažlivú slávnosť v historickej budove Divadla Joná-
ša Záborského pripravili Prešovský samosprávny kraj a Kraj-
ské športové centrum v Prešove. Záštitu nad podujatím mali 
ich predsedovia - MUDr. Peter Chudík a Vladimír Varga.

ne  z í ska l  dve  ôsme mies -
t a .  „Veľmi  s i  váž im každé 
ocenen ie ,“  poznamenal 
Mar t in  Ba jč ičák .  „Naďalej 
chcem bojovať  o  meda i l y, 
čaká  ma veľa  svetových  a 
európskych  poduja t í .  Ur -
č i t e  chcem štar tovať  na 
ZOH 2010 vo  Vancouver i . 
Vy t r va lc i  dozr ieva jú ,  bu -
dem bojovať.“

Dlhotr va júc i  pot lesk  sa 
uš ie l  snoubord is tov i  Ra -
dos lavov i  Ž idekov i ,  k tor ý 
na  z imných o lympij ských 
hrách  2006 v  Tur íne  z í s -
ka l  pre  S lovensko  v  sno -
ubordkrose  h i s tor ickú 
s t r i ebor nú  meda i lu .  Od or -

gan izá torov  te j to  s lávnost i 
to  bo l  nespor ne  dobr ý  po -
č in ,  že  na  ňu  pozva l i  tohto 
sympat ického špor tovca . 
„Druhé  miesto  na  o lympiá -
de  j e  dobré .  Prež ívam teraz 
r ušné  dn i ,  a l e  z  toh to  úspe -
chu  t reba  a j  n iečo  vyťaž i ť. 
Po  regenerác i i  sa  začnem 
pr ipravovať  na  novú  sezó -
nu  a  na  ďa lš iu  o l ympiádu,“ 
podotko l  č len  ŠKP Št rbské 
P leso  Rados lav  Židek .

Futba l  v  metropole  Šar i ša 
má s toosemročnú h i s tór iu . 
Jeho  výn imočnou legendou 
sa  s t a l  osemdes ia t ročný 
Ladis lav  Pav lov ič .  Chýr ny 
kanonier  bo l  vyh lásený  a j 
za  na j l epš ieho  prešovského 
špor tovca  dvads ia teho  s to -
roč ia .  Na  s lávnost i  spo lu 
s  n ím pozor n í  organ izá tor i 
ocen i l i  a j  Š te fana  Tomaš í -
ka ,  k tor ý  os láv i l  sedemde -
s ia te  p ia te  narodeniny.  Ako 
d lhoročný  podpredseda  OV 
ČSZT V a  r iad i teľ  S lovšpor-
tu  sa  pr ič in i l  o  veľké  úspe -
chy  prešovského špor tu .     
                        
                        Ján  Jacoš     
     Foto :  V ik tor  Zambor ský

NAJÚSPEŠNEJŠÍ ŠPORTOVEC PREŠOVSKÉHO 
SAMOSPRÁVNEHO KRAJA V ROKU 2005

Martin Bajčičák, bežec na lyžiach ŠKP Štrbské Pleso

LAUREÁTI BEZ URČENIA PORADIA
Ivan Bátory, bežec na lyžiach ŠKP Štrbské Pleso

Katarína Fabianová, fitneska klubu modernej gym. Tatran Prešov
Michal Hlinka, športový kulturista KŠKm Stará Ľubovňa

Ľubomír Mick, Walter Marx ml., sánkari ŠKP Štrbské Pleso
Štefan Pčola, cyklotrialista 3 AL Cyklotrialový klub Poprad
Eva Svjanteková, silová trojbojárka KSTaK Matej Bardejov

Radovan Škvarek, volejbalista VK Prešovská univerzita Prešov
Marek Tomčišák, nohejbalista Laborec NO Prešov

Peter Tumidalský, hádzanár Tatrana Prešov

DRUŽSTVÁ DOSPELÝCH
1. Hádzanári Tatrana Prešov

2. Volejbalisti VK Prešovská univerzita Prešov
3. Basketbalisti BK Chemosvit Svit

DRUŽSTVÁ MLÁDEŽE
1. Volejbalisti - juniori VK Prešovská univerzita Prešov

2. Cyklisti - juniori Lokomotívy SWAM Prešov
3. Džudistky MŠK Sokol Vranov
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KOMISIA PRE SPRÁVU MAJETKU
JUDr. Ján Pataky, Hertník 
(KDH-SDKÚ-DS)
V záujme kraja nám ide predovšetkým 
o hospodárne a efektívne využíva-
nie majetku PSK. Medzi naše hlav-
né priority však patrí aj dohľad nad 
transparentnosťou pri všetkých výbe-
rových konaniach, ktoré sa akýmkoľ-
vek spôsobom dotýkajú majetkových 
vzťahov. Či už pri nákupe, alebo pre-
daji. Za veľmi dôležitú činnosť komi-
sie považujeme aj venovanie zvýšenej 
pozornosti sprehľadneniu finančných 

tokov pri nákupoch majetku akejkoľvek formy.
V rámci programu nášho aprílového rokovania sme sa zaoberali 
aj novelizáciou Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom 
PSK. A keďže ich tvorbe sme venovali nemálo času aj v komisii, 
teraz pred nami stojí úloha kontrolovať ich dôsledné dodržiava-
nie vo všetkých aspektoch.

Komisia pre správu majetku 

predseda  JUDr. Ján Pataky

podpredseda  Jozef Mezovský

člen – poslanec Ing. Anton Gašpár
   Ing. Róbert Oros
   Ing. Michal Gondek
   MUDr. Boris Hanuščak

člen – neposlanec  Ing. Metod Burák
   Ing. Jozef Kislík
   MVDr. Igor Pribula
   Mgr. Vladimír Klimeš
                               Mgr. Valent Kalakaj

KOMISIA ZDRAVOTNÍCTVA
MUDr. Dušan Hruška, Prešov
(KDH-SDKÚ-DS)
Bude to ťažké obdobie pre našu ko-
misiu, pretože dlho neriešená oblasť 
systémového prístupu centrálnych 
orgánov k slovenskému zdravotníctvu 
ako celku vlastne práve teraz prináša 
svoje horké ovocie na každom kroku 
a dotýka sa každého z nás, občanov. 
Snaha predchádzajúcej poslaneckej 
zostavy krajského parlamentu v otáz-
kach transformácie nemocníc v Hu-
mennom a Svidníku nebola dotiahnu-

tá do konca vôbec nie z viny krajskej samosprávy, ale povedal 
by som, že podstatný podiel na tom má investor, ktorý chcel 
tieto nemocnice transformovať. Prioritou komisie bude dokon-
čiť tento proces, pretože som presvedčený, že vedenie oboch 
nemocníc už pracuje nad akékoľvek ekonomické možnosti tých-
to inštitúcií.

KOMISIA SOCIÁLNA 
JUDr. Anna Aftanasová, Stará Ľubovňa 
(NEKA)
Najdôležitejšou prioritou pre našu 
prácu v nasledujúcom období je do-
siahnuť postupné zvyšovanie kvality 
poskytovaných služieb zo strany so-
ciálnych zariadení v zriaďovateľskej 
kompetencii PSK. A keďže náš kraj 
má vysoký podiel prestarnutého 
obyvateľstva v jeho celkovej demo-
grafickej štruktúre, budeme sa snažiť 
o niekoľko ďalších vylepšení. Jedným 
z potrebných krokov je dosiahnuť op-

timálny pomer zdravotníckych a sociálnych pracovníkov, pristú-
pime možno aj k objednávaniu niektorých odborných služieb 
v rámci personálnych a finančných možností našich zariadení, 
v ktorých by sme chceli rozšíriť najmä počet psychológov. Za-
mýšľame sa však už aj nad vytvorením nových sociálnych slu-
žieb, ktoré táto spoločnosť a doba potrebujú.

Komisia sociálna 

predseda  JUDr. Anna Aftanasová 

podpredseda  Ing. Miroslav Perignáth

člen – poslanec  MUDr. Peter Prokopovič
   Ing. Pavel Slaninka
   MUDr. Peter Obrimčák
                            MVDr. Ján Ferko 

člen – neposlanec  Ing. Dušan Macák
   PhDr. M. Gibalová, PhD.
   PhDr. Michal Turok-Heteš
   Ing. Mgr. Božena Figlárová 
   Ing. Ján Tomajka

Komisia zdravotníctva

predseda  MUDr. Dušan Hruška

podpredseda  MUDr. Zdenko Velecký

člen – poslanec  MUDr. Ing. Marek Fedor
   MUDr. Cyril Václav
   RSDr. Ján Gajdzik
   MUDr. Andrej Havrilla

člen – neposlanec  MUDr. Alžbeta Mačugová
   MUDr. Jozef  Rídzik
   MUDr. Miroslav Lukáč
   MUDr. Nadežda Želizňáková
                         MUDr. Peter Marko 



KOMISIA ŠKOLSTVA A KULTÚRY
Stanislav Mathia, Malý Šariš 
(KDH-SDKÚ-DS)
Nepriaznivý vývoj postavil pred našu 
komisiu nepopulárne pokračovanie 
v racionalizácii siete stredných škôl 
na území nášho kraja. Myslím, že 
terajší systém dotácií škôl „na počet 
hláv“ je svojím spôsobom spravod-
livý. Znakom každej spravodlivosti 
musí však byť aj prísnosť pri jej pre-
sadzovaní. V boji škôl o žiaka teda 
nemôžeme tolerovať zmäkčovanie 
kritérií náročnosti prijímacích konaní 

na jednej strane a porušiť zákonom stanovený systém ich finan-
covania na druhej strane.
Musíme však súčasne tlačiť na postupné kreovanie príťažlivosti 
stredných odborných učilíšť, najmä v oblasti tzv. čiernych re-
mesiel. Inak by slovenský východ ostal bez dobrých murárov, 
tesárov a ďalších potrebných remeselníkov.

KOMISIA REGIONÁLNEHO ROZVOJA 
A CESTOVNÉHO RUCHU

Mgr. Juraj Hurný, Prešov 
(KDH-SDKÚ-DS)
V dôsledku riešenia akútnych stavov 
sme sa na zasadnutí našej komisie 
ešte nestihli zaoberať koncepčnými 
otázkami. Budem teda hovoriť za 
seba, o prioritách, ako ich v tejto ob-
lasti vidím ja.
Za jednu z najdôležitejších úloh 
považujem dosiahnuť čo najširšie 
právomoci v rozhodovaní o použi-
tí peňazí zo štrukturálnych fondov 
na úrovni samosprávnych krajov. To 

však znamená pripraviť premyslenú koncepciu rozvoja jednot-
livých odvetví, teda školstva, kultúry, sociálnej oblasti, dopravy 
a ďalších v konkrétnych podobách. To isté je potrebné pripraviť 
a presadzovať aj v oblasti cestovného ruchu, tiež s konkrétnymi 
projektami a s prísne cielenou podporou.

KOMISIA ÚZEMNÉHO PLÁNOVANIA, OCHRA-
NY A TVORBY ŽIVOTNÉHO PROSTREDIA

Ing. arch. Jozef Kužma, Prešov 
(KDH-SDKÚ-DS)
Naše priority majú formu postupných 
krokov, ktoré sú pre rozvoj kraja a zacho-
vanie jeho trvalo udržateľného rozvoja 
neodmysliteľné. Začíname aktualizá-
ciou Územného plánu PSK, jej skonče-
ním začne etapa príprav lokalít pre vstup 
investorov. Príprav premyslených a in-
tenzívnych do takej miery, aby výsledok 
bol presvedčivý, zaujímavý a príťažlivý. 
Mám tým na mysli prípravu podmienok 
pre budovanie priemyselných parkov 

i pre cestovný ruch. V súčasnej dobe sme požiadali o Územnú prog-
nózu Prešovského kraja pre disponibilnosť územia pre vstup investo-
rov a rozvoj cestovného ruchu. Ďalej v našom programe je Urba-
nistická štúdia Poloniny v rozsahu územia okresu Snina, za účelom 
oživenia cestovného ruchu v tejto oblasti.

Komisia regionálneho rozvoja a cestovného ruchu 

predseda  Mgr. Juraj Hurný

podpredseda  Ing. Mária Kulanová

člen – poslanec MUDr. František Orlovský
   Miroslav Čurilla
   Ján Holinka
   Ing. Ján Mokoš
   Mgr. Vladimír Ledecký

člen – neposlanec  ThDr. PaedDr. M.Gallik, PhD.
   Martin Buranovský
   Ing. Bibiána Dzurillová
   Ing. Rastislav Mochnacký
   JUDr. Adrián Kromka
                                PhDr. Ivan Benko

Komisia školstva, telesnej výchovy a športu 

predseda  Stanislav Mathia

podpredseda  PhDr. Tomáš Lešo

člen – poslanec Mgr. František Hanáček
   Ing. Ján Holodňák
   Mgr. Ľubomír Mačko
   MUDr. František Mrážik

člen – neposlanec  PaedDr. Ján Dravecký
   Ing. Ľubomír Štofaník
   Mgr. Miroslav Murajda
   Mgr. Miroslav Vančík
   PaedDr. Peter Šuca

Komisia územného plánovania, ochrany a tvorby 
životného prostredia  

predseda  Ing. arch. Jozef Kužma

podpredseda  Ing. Gustáv Dobák

člen – poslanec Ing. Peter Vaščák
   Ing. Štefan Kubík
   Ing. Milan Benč
   Ing. Ivan Solej

člen – neposlanec  Ing. Jozef Murín
   Ing. Miroslav Remeta
   Ing. Miroslav Lazorík
   Ing. Dušan Lukáč
                              Mgr. Jaroslav Makatúra 



KOMISIA FINANČNÁ
Ing. Pavol Tarcala, Bardejov 
(KDH-SDKÚ-DS)
Keďže priority práce našej komisie ešte 
pripravujeme, môžem hovoriť iba o svo-
jich zámeroch, v duchu ktorých by som 
chcel činnosť komisie riadiť. V prípade, 
že ostatní členovia sa s nimi stotožnia. 
Našou prvoradou úlohou je bezosporu 
dbať na maximálne efektívne a trans-
parentné využitie finančných zdrojov 
PSK na všetkých stupňoch riadenia, 
od vrcholu až po riadené organizácie 
s účinným hľadaním rezerv. Pri tom 
sa však nevyhneme aj postupnej trans-

formácii existujúcich služieb realizovaných krajskou samosprávou 
obyvateľstvu. S pomocou kolegov, poslancov národnej rady i cen-
trálnych orgánov štátnej správy musíme iniciovať vhodnejší systém 
rozdeľovania prostriedkov štátneho rozpočtu v prospech VÚC.

KOMISIA PRE MEDZINÁRODNÚ SPOLUPRÁCU 
A PROPAGÁCIU KRAJA

Ing. Jozef Polačko, Prešov 
(KDH-SDKÚ-DS)
V náplni činnosti našej komisie sú 
dva samostatné okruhy, ktoré sa však 
v niektorých vzťahoch úzko dotýkajú 
a často aj prekrývajú. V dnešnej Eu-
rópe regiónov nadobúda tzv. cezhra-
ničná medziregionálna spolupráca 
čoraz viac na dôležitosti a intenzite, 
preto jej musíme venovať zvýšenú po-
zornosť. Najmä vo vzťahu k intenzív-
nemu budovaniu týchto vzťahov s re-
giónmi okolitých štátov, na zmluvnom 
a obojstranne perspektívnom základe. 

Naše okolie má totiž približne rovnaké podmienky ako my, bu-
deme teda prinajmenej rovnocennými a uznávanými partnermi. 
V oblasti propagácie činnosti a „vizáže“ PSK je našou úlohou do-
siahnuť vyvážené a koordinované mediálne výstupy, ktoré budú 
pozitívnou a účelnou propagáciou v tom pravom slova zmysle.

KOMISIA NA OCHRANU ZÁUJMU VEREJNÝCH 
FUNKCIONÁROV PRI VÝKONE VEREJNÝCH 
FUNKCIÍ

MUDr. Vladimír Kostilník, Humenné 
(Nezávislý)
Naša komisia sa musí striktne riadiť 
literou zákona a dbať na jeho dodržia-
vanie, čo je pre nás prvou a posled-
nou prioritou. Keď toto rozmeníme 
na drobné, je to najmä skúmanie 
majetkových pomerov poslancov, naj-
mä či nárast ich majetku je v súlade 
s vykázanými oficiálnymi príjmami, 
pretože zo skúsenosti vieme, že pe-
niaze sú najcitlivejšou oblasťou spo-
ločenského i politického života. Keď 
sa objavia nezrovnalosti, nastane čas 

Komisia finančná

predseda   Ing. Pavol Tarcala

podpredseda  Ing. Peter Molčan

člen – poslanec  Ing. Stanislav Kahanec
   Ing. Jaroslav Regec
   Ing. Jozef Kandráč
   Ing. Eduard Vokál
   MUDr. Vladimír Kostilník
                 Ing. Jozef Berta 

člen – neposlanec   Ing. Ferdinand Exner
   Ing. Pavol Gurega
   Bc. Dana Rusnáčiková
   Mgr. Jaroslav Ivančo
   PaedDr. Štefan Čarný
                              Ing. Jozef Janiga 
                              Ing. Eva Pčolinská 

Komisia pre medzinárodnú spoluprácu a propagáciu kraja 

predseda   Ing. Jozef Polačko

podpredseda  Ing. Jozef Savka 

člen – poslanec  Ing. Martin Benko
   Ing. Milan Baran
   MUDr. Anton Karol
                              Michal Sýkora 

člen – neposlanec   Ing. Ján Čop
   Mgr. Lucia Mihoková
   Mgr. Ľuboš Micheľ
   Ján Vysocký
                              Pavol Sivák  

Komisia na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií 
verejných funkcionárov

predseda   MUDr. Vladimír Kostilník

podpredseda  MUDr. Zdenko Velecký

člen – poslanec  Ing. Ján Soliar
   Ing. Ivan Solej
   MUDr. Andrej Havrilla
   Ing. Peter Molčan

podrobného a vyčerpávajúceho vysvetľovania. Nemenej dôleži-
tým aspektom je aj problematika tzv. stretu záujmov pri výkone 
verejných funkcií, do ktorých sa poslanec môže dostať nie vlast-
nou vinou, ale zhodou okolností. Napr. menovaním do funkcie, 
víťazstvom vo výberovom konaní a podobne. 


